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Dear Presidents, dear brothers in Christ, 

For almost a year now, we have watched helplessly as violence has been unleashed in the 
Middle East, a violence that founds its roots in the unsolved Israeli Palestinian situation for decades. 

We have been stunned by the barbarity of the terrorists who entered Israel to sully, damage 
and take lives. Since then, we've been dumbfounded by the complete destruction of the Gaza Strip by 
the Israeli army and the loss of so many lives, not to mention the ongoing violence in the West Bank. 

As for Lebanon, for months we have been worried about the fighting in the south and the fear 
of a wider war with more victims. Recent events have further increased the number of dead, wounded, 
displaced, and added new fears for the already hard-pressed Lebanese. 

Only ideologies nourished by hatred, which betrays faith, can animate the perpetrators of so 
much violences and horrors, who refuse to see in the other, a human being of equal value and dignity. 
We weep, God weeps, with you. 

The purpose of this message is to tell you that our Church stands by your side in prayer and 
solidarity.  Through the ACO, our Churches maintain strong links, and thanks to Christ our communion 
is nourished by hope. 

May God send us the peacemakers we need to stop the vicious circle of conflict. May God 
inspire us with gestures and words of peace to build a tomorrow. 

Sincerely yours, 

In Christ, 

 

 Rev. Isabelle Gerber 
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Chers présidents, chers frères en Christ, 

Depuis près d’un an, nous assistons impuissants au déchainement de la violence au Proche-Orient, 
fruit d’un conflit irrésolu depuis des décennies. 

Sidérés d’abord par la barbarie des terroristes entrés en Israël pour salir, abîmer et faucher des 
existences, nous sommes atterrés depuis, par l’anéantissement de la bande de Gaza, et par la violence 
qui s’étend en Cisjordanie. 

Au Liban, nous nous inquiétons des combats qui dévastent le sud depuis des mois et craignons 
l’extension d’une guerre qui ferait encore davantage de victimes. Les événements récents ont accru le 
nombre de morts, de blessés, de personnes déplacées et généré de nouvelles peurs pour les Libanais, 
déjà durement éprouvés. 

Seule une idéologie nourrie par la haine, qui trahit la foi, peut animer les auteurs des horreurs 
perpétrées, qui refusent de voir en l’autre, un être humain d’égale valeur et dignité.  

Nous pleurons, Dieu pleure, avec vous. 

Ce message pour vous dire que nos Églises se tiennent à vos côtés dans la prière et la solidarité. A 
travers l'Action Chrétienne en Orient, nos Eglises entretiennent des liens forts et grâce au Christ, notre 
communion se nourrit d'espérance. 

Que Dieu nous envoie les artisans de paix dont nous avons besoin pour stopper le cercle vicieux du 
conflit. Que Dieu nous inspire des gestes et des paroles de paix pour construire l'avenir ! 

Recevez, Messieurs les Présidents, mes plus cordiales salutations. 

En Christ, 

 

       Pasteure Isabelle Gerber 


